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 2019 عامال في بالشباب المتعلقة الأنشطة
 تقرير إلى منتدى البرلمانيين الشباب

 المقبلةوالأنشطة  2019أبريل نيسان/ عن الأنشطة المنفذة منذ 
 

لعملية ركة الشباب في امشارار ماد قد الاتحاد البرلماني الدولي التزامه بمشاركة الشباب في السياسة من خلال اعتأك  
وأنشأ  .2010عام الفي بانكوك في  للاتحاد البرلماني الدولي التي عقدت 122 العامة الـالجمعية  أثناء الديمقراطية

وفر المنتدى للشباب وجهة نظر حول . وي2013عام اللمانيين الشباب في الاتحاد البرلماني الدولي بعد ذلك منتدى البر 
لمانيين الشباب في نه يممك ن البر . إا  اقسع نطعمل الاتحاد البرلماني الدولي وصنع السياسات العالمية والمناقشات الدولية الأو 

لهم في كلا تعزيز تأثير عمو  ،لدوليني الماجميع أنحاء العالم من خلال تشجيع مشاركة الشباب في البرلمانات والاتحاد البر 
 .المكانين

 

ة ى البحث ومراقبج علميركز البرنا لتعزيز تمكين الشباب. ا  أنشأ الاتحاد البرلماني الدولي برنامج ،2014عام الفي و 
 البرلمانيين ولي لربط وتمكيناني الدلبرلموتسهيل الآليات التي يقودها الشباب في الاتحاد ا ،مشاركة الشباب في البرلمانات

 اتيى الدعم المؤسسمج مستو برناز الودعم البرلمانات لتحسين دمج منظور الشباب في العمل البرلماني. يعز   ،الشباب
 .يين الشبابلبرلماننتدى اوفر الدعم لميكما للأهداف الشاملة للاتحاد البرلماني الدولي بشأن تمكين الشباب  

 

 :باببالش م الاتحاد البرلماني الدولي الأنشطة التالية المتعلقةنظ   ،منذ التقرير الأخيرو 
 

      أبريل نيسان/ 7قطر )دولة  ،دوحةفي ال 140 العامة الـ اجتماعات منتدى ومجلس البرلمانيين الشباب في الجمعية
 ؛(2019

للاتحاد البرلماني الدولي 114الجمعية العامّة الـ   
( صربيا) بلغراد  

2019 أكتوبر /تشرين الأول 71 – 13  

FYP/141/R.1 
2019 أكتوبر /تشرين الأول   منتدى البرلمانيين الشباب  1
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       في نيويورك  2019عام لل تماعيوالاج الاقتصادي للمجلس التابع الشباب منتدىالشباب في  البرلمانيينمشاركة
 (؛2019أبريل نيسان/  9 - 8)

       (؛2019أغسطس آب/  12) 2019الاحتفال باليوم الدولي للشباب 
      (؛2019سبتمبر يلول/ أ 10 - 9واي )غالمؤتمر العالمي السادس للبرلمانيين الشباب في أسونسيون، بارا 
      "(2019أكتوبر ن الأول/ تشري 16) العالميلس المستقبل لمج" 2019 ية للعامالمستقبلة يسياسالائزة الج 

 

 ية.لمستقبلنشطة اقائمة بالأالتقرير ضمن يتزيد من المعلومات حول هذه الأنشطة مذكورة أدناه. إن الم
 

 2019أبريل نيسان/ نظرة عامة على الأنشطة منذ   .1
 

أبريل نيسان/  7) قطر دولة ،دوحةفي ال 140 العامة الـ اجتماعات منتدى ومجلس البرلمانيين الشباب في الجمعية
2019) 

 

منهم  % 35 ،شابا   ا  برلماني 61ما مجموعه  وقد حضره. 2019أبريل نيسان/ 7اجتمع منتدى البرلمانيين الشباب في 
صلاح يجري إ ،لبلدانا نفي العديد م ن الشباب بتقييم التطورات الأخيرة في مشاركة الشباب.و البرلمانيمن النساء. قام 

اب من صص الشبشباب. ظل خفض السن للترشح للمناصب واعتماد حال البرلمانيينقانوني لدعم انتخاب 
 ،140 العامة الـ ية الجمعفيشباب مشاركة ال شاركون أيضا  الم تتب عة لتعزيز مشاركة الشباب. يالاستراتيجيات الرئيس

دنى الأ لحد  ن اعوهو ما يقل  ،شباب برلمانيينكانوا العامة  من المسجلين لحضور الجمعية  % 17.4وأشاروا إلى أن 
عضاء المنتدى أ إشعار ني الدولي. تمتحاد البرلماعلمة للامعيات الالجمن المندوبين الشباب في  % 25 البالغالمستهدف 

 في الشباب انيينللبرلم دسالسا الميالع الدولي البرلماني الاتحاد مؤتمرواي لاستضافة غبالعرض المقدم من برلمان بارا
 ا  امع 45م عن أة تقل أعمارهمن رجل واحد وامر  المؤلف. وانتخب المنتدى مجلسه الجديد 2019عام الأسونسيون في 

 .من كل مجموعة جيوسياسية
 

دول جللشباب على شادي والار ووافق على إدراج التمكين السياسي  ،أبريلنيسان/  7اجتمع مجلس المنتدى في و 
انتخب أعضاء المجلس  ،أبريلنيسان/ 10في  .الشباب للبرلمانيين السادس العالمي الدولي البرلماني الاتحاد مؤتمرأعمال 

 .لمجلس منتدى البرلمانيين الشباب سورينام( رئيسا  م. بوفا ) الجدد السيد
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 )2019بريل أنيسان/ 9 - 8) 2019للعام والاجتماعي  الاقتصادي للمجلس التابع الشباب منتدى
 ،عممان(سلطنة ) ذريالمن عيدس بن المس بنت السيدة ري ـاحضرت  ،المساهمة في المداولات الدولية المتعلقة بالشباب في إطار

 قتصاديالا مجلسلل ثامنال الشباب منتدى ،عضو مجلس منتدى البرلمانيين الشباب في الاتحاد البرلماني الدولي
في مقر  2019بريل أ /نيسان 9و 8ي المنتدى يوم انعقد. والمساواة والشمول التمكين: المتحدة للأمم التابع والاجتماعي

 .نيويورك، في الأمم المتحدة
 

 )2019أغسطس آب/ 12) 2019اليوم الدولي للشباب 
لسياسية همية المشاركة اأوء على سليط الضتاليوم من خلال هذا  ي زتمو احتفل الاتحاد البرلماني الدولي باليوم الدولي للشباب 

ة يسبالأنشطة الرئي لاضطلاعا. تم ابالأعضاء البرلمانيين الشبالبرلمانات لتحقيق هذه الغاية ورفع أصوات  وحشد ،للشباب
 :التالية

 

 .تفال باليوملى الاحعهم عتم إرسال مجموعة أدوات اتصال لجميع أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي لتشجي •
 حول مشاركة  الدوليلمانيلاتحاد البر لتم إطلاق حملة موسعة لوسائل التواصل الاجتماعي مع أحدث بيانات  •

 .سبوك وتويتر وانستغرامفي البيانية والرسائل السياسية على الشباب في البرلمان والتصنيفات والرسوم
 فيلماني الدولي اد البر تحني للالكترو وقع الإالمعلى  الأعضاء البرلمانيين الشبابنمشرت مقابلات مع سبعة من  •

 .أصوات اسمهاسلسلة جديدة على شبكة الإنترنت 
البرلماني د تحالكتروني للاوقع الإلماعلى  رئيس منتدى البرلمانيين الشباب في الاتحاد البرلماني الدوليلتم نشر بيان  •

 الدولي وعلى وسائل التواصل الاجتماعي.
 

 )2019سبتمبر أيلول/  10 - 9المؤتمر العالمي السادس للبرلمانيين الشباب )
 

 حوالى جمعواي. غبارا ،سونسيونأسبتمبر في  /أيلول 10و 9قد المؤتمر العالمي السادس للبرلمانيين الشباب يومي انع
ية مات الشباب المحلدولة. وقد انضم إليهم ممثلون عن منظ 40من  ،منهم من النساء % 40 ،شاب نائب 100

 .والدولية والأوساط الأكاديمية والقطاع الخاص
 

فيق بين ئية للتو فرصة استثنا هالرفا خلال من الشباب وتمكين المستدامة التنمية أهداف تحقيقكانت معالجة موضوع و 
يون الشباب دعا البرلمان ،بالتاليات. و الهدف العالمي المتمثل في السعادة والسياسة العامة لضمان الرفاه العام للمجتمع

انيون د البرلممة. أك  سة العاالسيا للرفاه في دورة منظوردولة وتطبيق  إلى إعطاء الأولوية للرفاه كمقياس لأداء أي  
ص لتعزيز فر  ،اواةدم المسل من عمن خلال الآليات التي تقل الشباب على الحاجة إلى بذل جهود عاجلة لتحقيق الرفاه

 .وتوطيد العلاقات الاجتماعية والمجتمعية ،صحة للشبابالعمل والتعليم وال
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الدولي من  تحاد البرلمانييدا  للا جدافتتح المؤتمر العالمي السادس للبرلمانيين الشباب فصلا   ،فيما يتعلق بتمكين الشباب
تحاد البرلماني اه لأنشطة الاتجيحدد الا مما الشباب. برلمانيينخلال إنشاء مراكز تدريب والتركيز على تنمية المهارات المهنية لل

 .(1 لحقالمفي  لشباباالدولي في المستقبل )انظر الوثيقة الختامية للمؤتمر العالمي السادس للبرلمانيين 
 :تم إدراج النشاطين التاليين في مؤتمر هذا العامو 

 .لخبراتوتبادل ا نظير لىإ نظيرالشباب إمكانية تنفيذ إرشادات  البرلمانيينالذي أعطى  التوجيهي البرنامج  -
 لتدريب باللغاتا إجراء تمتواصل. مهارات القيادة وال حولالشباب  برلمانييناكز التدريب دورات تدريبية للقدمت مر   -

 .الإنجليزية والفرنسية والإسبانية من قبل مدربين ذوي خبرة
 .بشكل كبير ر المشاركون هذه الأنشطةقد  

 

 (2019أكتوبر رين الأول/ تش 16) العالميلس المستقبل لمج" 2019 للعام المستقبلية السياسية الجائزة "
 

المتحدة  مين العام للأممعوث الأتب مبوبدعم من مك ،بالشراكة مع مجلس المستقبل العالمي وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي
ارك الاتحاد ش ،لشبابا ياسةومختبرات سومؤسسة جوا  ،ومؤسسة مايكل أوتو ،ومنظمة العمل الدولية ،المعني بالشباب

 .لعام على تمكين الشباباالتي ركزت هذا  ،2019عام لالبرلماني الدولي في تنظيم جائزة السياسة المستقبلية ل
 

 ات الشباب. ساهمأن سياسيدة بشالممارسات الجز الاتحاد البرلماني الدولي أبحاثه وجمع عز   ،من خلال هذه الشراكةو 
 .نيةوالمشاركة المد للشباب ياسيةالاتحاد البرلماني الدولي في عملية البحث والتقييم للسياسات الجيدة للمشاركة الس

 

في شباب ال دى البرلمانيينمنتلس مجرئيس الاتحاد البرلماني الدولي و  ةبما في ذلك رئيس ،لجنة تحكيم رفيعة المستوى اجتمعتو 
سة ئزة السياعلان عن الفائزين بجا. سيتم الإهاوتقييم لمناقشة الترشيحات 2019أغسطس آب/الاتحاد البرلماني الدولي في 

لبرلماني الدولي للاتحاد ا 141 ة الـالعامالجمعية  ثناءأخاص  جزءأكتوبر في تشرين الأول/  16في  2019عام لالمستقبلية ل
ت في ام صنع السياسارفة وإلهالمع في بلغراد. سيتم في هذه المناسبة إصدار تقرير يعرض السياسات الجيدة ويحللها لنشر

 مجال تمكين الشباب.
 
 المقبلة بالشباب المتعلقة الأنشطة. 2
 ؛(سويسرا ،جنيف ،2020أبريل نيسان/ منتدى البرلمانيين الشباب ) جلسة• 
عام الطلاقه في المقرر إ وطنيةانات ال البرلمفيمشاركة الشباب من تقرير الاتحاد البرلماني الدولي  الـرابعةإعداد الطبعة • 

 ؛2020
 ( جورجيا ،تبليسي ،2020المؤتمر العالمي السابع للبرلمانيين الشباب)؛ 

 (2020أغسطس آب/ 12) 2020الاحتفال باليوم الدولي للشباب • 
 



                                                                                                                                                               FYP/140/R.1 
 

5/8 

 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي

 1 ملحق

 

  

 الرفاه لالخ من الشباب وتمكين المستدامة التنمية أهداف تحقيق
 شباب ال انيينللبرلم السادس العالمي الدولي البرلماني الاتحاد مؤتمر

 2019سبتمبر  /أيلول 10و 9
 اسونسيون، باراغواي

  

 الوثيقة الختامية
 ،كاسترو  لوبيز إليانا ياسينث والسيدة ،باراغواي ،البرلمان عضو ،ريفاس سيلفا إنريكه كارلوس  السيد: المشاركان المقرران
  الشباب البرلمانيين منتدى إدارة مجلس وعضو ،المكسيك ،البرلمان عضو

 

الجواب ومن الواضح، إن  السعادة؟ أو قوة؟ال ثروة؟ال ستكون فهل ،الحياة في واحد هدف اختيار عليك كان  إذا
 السياسة في أولويتنا ا  أيض تكون أن فيجب ،الشخصية حياتنا في أولويتنا هي السعادة كانت  إذا. الأخير هو

 .العامة
 الاتحاد مؤتمر نا، حضر بلدا   41برلماني شاب من  100 نحن، حوالى

في أسونسيون، باراغواي.   الشباب للبرلمانيين السادس العالمي الدولي البرلماني
٪ منا نساء برلمانيات. انضم إلينا 40وعاما   38عمرنا كان متوسط 

ممثلون عن المنظمات الدولية ومنظمات الشباب والبرلمانات والأوساط 
 الأكاديمية والقطاع الخاص.

 

هو هدف عالمي يجب ذكره  ن السعي لتحقيق السعادة والرفاهلقد أدركنا أو 
نا في السياسات العامة. لقد طالبنا بتغيير: لقد حان لنهائي  صراحة كهدف

دون التفكير من الوقت للتوقف عن السعي لتحقيق نمو اقتصادي سريع 
الأجيال  ، فإننا لا نهدد رفاهوإلا   بشكل كاف في الرفاه والمساواة والسعادة.

 المؤتمر بلمحة
38 

 الأعضاء البرلمانيينمتوسط عمر 
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سنوات فقط لتحقيق أهداف التنمية  10ذاته الذي نعيش عليه. مع بقاء دد الكوكب نهالمقبلة فحسب، بل 
 (، نحن بعيدون عن تحقيق أهدافنا. ليس لدينا كوكب آخر إذا أخطأنا.SDGsالمستدامة )

 

لكنه  ،ما لما ينتجه بلد قتصاديةالقيمة الا الناتج المحلي الإجمالييقيس . أمرا  مهما   النجاحأمور  لتقييمما نقيسه ويعتبر 
مستداما   وما إذا كان ،اقلل منهة أو يعدم المساوا في زيادة يؤدي إلى نسواء كا ،لا يقيس تأثير هذا الإنتاج على الرفاه

رة عل الحياة جدياء ما يجستثنبايقيس الناتج المحلي الإجمالي كل شيء  ،على المدى الطويل. كما ذكر روبرت كينيدي
لمواد غير ن خلال إنتاج الرفاه منتاج اإأدواتنا. لا يتم  تقيسهلذلك يجب أن  ،بالاهتمام. إذا كان الرفاه متعدد الأبعاد

 لبية الاحتياجاتوت ،سانلإنا والتمتع بجميع حقوق ،المقيدة واستهلاكها. التعليم والصحة والثقافة ووقت الفراغ
 ،هجمالي مكانناتج المحلي الإلليزال  لاه. مة من لغز الرفاكلها عناصر قي    ،وكذلك الشعور بالانتماء إلى المجتمع ،ةالعاطفي

نتجاوز  وقت لأنان الوكذلك النمو الاقتصادي. لكن لا ينبغي لها أن تحتكر كيف نقيس صحة أي بلد. لقد ح
 شباب.وخاصة ال ،كانيةعات السلمجمو اتمثل جميع  ورؤية مستقبليةالي إلى أساليب قياس أكثر شمولية الناتج المحلي الإجم

 

 لرفاه والسعادةلالخاص  القطاعو البلدان والمؤسسات  تعريفتبادلنا الممارسات والخبرات حول كيفية  ،في أسونسيونو 
والتوازن بين  التعليملصحة و امثل  -الشخص  رفاهعديد من العوامل التي تغذي . على الرغم من أن هناك الهماوقياس

رح السؤال مجرد ط كثير منيمكن تعلم ال -على سبيل المثال لا الحصر  -العمل والحياة وإعمال حقوق الإنسان 
ديد التباينات في تح ا   أيضالرفاه في بلداننا يساعدنا منظورالبسيط حول مدى شعور المرء بالسعادة. إن تطبيق 

 يساعدلعامة. السياسة عن ا ة أو الجغرافية. هذا مهم بشكل خاص للشباب الذين يتعرضون لخطر التخلفالديمغرافي
 .ا  على تحديد الأولويات لمعالجة المجالات الأكثر احتياج ا  بلداننا أيض ذلك

 

جيات مان اعتماد منهاننا لضن بلدفإننا نعترف بأهمية مشاركة المواطنين في كل بلد م ،بالنظر إلى موضوعية الرفاهو 
تمع المدني ور والمجالجمه نشجع على إشراك ،شباب برلمانيينتتكيف مع الاحتياجات الوطنية والمحلية. بصفتنا 

ترن . وينبغي أن يقالرفاه مؤشراتو الآخرين في عملية وضع تعريفات  والمعنيينوالأوساط الأكاديمية ومجموعات الشباب 
ر العمثل متوسط م ،وعيةير موضبتداب -مثل الدراسات الاستقصائية لرضا حياة الناس  -اتخاذ تدابير ذاتية للرفاه 

ندعو  ،لةللأجيال المقب كوكبنا  تدامةالمتوقع ومستويات التعليم وعدم المساواة الاقتصادية. بالنظر إلى أهمية ضمان اس
 .بعين الاعتبار الموارد في المستقبل تأخذ سياسات رفاه إلى أيضا  

 

دابير م فقط اعتماد تندع لا  أجبنا من وا ،لكنه وحده لا يضمن نتائج ملموسة. بصفتنا برلمانيين ،ا  القياس مهميعتبر و 
ضع و  تي نريدها. إن  تائج الق النال على دورة السياسة لتحقيضمان تطبيقها بشكل فع   ا  ولكن أيض ،في بلادنا الرفاه

رة قاط أخرى في دو  عدة نفي دونهيؤ لكن البرلمانيين الشباب لديهم دور  ،أسس نهج الرفاه في بلداننا هو خطوة واحدة
نلتزم  ،دنارب إلى شباب بلالأق ،ب شبابرلمانيينإلى المراقبة والتقييم والتكيف. بصفتنا  ،من البداية والتنفيذ ،السياسة

 العملية. يمكننا تعزيز هذا الجهد من خلال:بإشراك الشباب في جميع مراحل هذه 
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رفاه في تخصيص ق من الل التحقبما في ذلك من خلا ،الموازنةوضع اعتماد نهج الرفاه عند المساهمة في عملية  -
 يينالبرلمانساعدة لملأدوات اث واي. كما أن تمويل الأبحدر وتقييم الأثر الجن ،الشبابو  ،زنة وكذلك الرفاهواالم

 أمر أساسي.هو بشكل أفضل  تقييم الرفاهعلى 
لك لدولة. ويشمل ذؤسسات ايع مجمية لتقييم وتعزيز الرفاه بطريقة شاملة في اتإنشاء أو تعزيز الهياكل المؤسس -

 اللجان البرلمانية المعنية بالرفاه والمفوضين والوزارات.
زيز المساءلة ه للشعب. إن تع الرفا توفيرفيأداء الحكومة تعزيز وظائف الرقابة البرلمانية لدينا لتحسين تقييم ومراقبة  -

 لشعب.قوى لعن أداء الحكومة هو إحدى الطرق التي يمكننا من خلالها المساهمة في نتائج أ
 

. لن علومات العامةإلى الم الوصولو  مفتوح برلمانو نطالب بالشفافية  ،لمساهمة في جميع مراحل دورة السياسةجل اأن وم
 الفساد. م  رياق لسابة تبمث ا  بل سيكون أيض ،المعلومات للقرارات القائمة على الأدلةيضمن ذلك فقط إتاحة 

 

 الملحة التي عديد من القضاياعلى ال اقعيةفقد ألقينا نظرة و  ،بالإضافة إلى مناقشة الأدوات البرلمانية لتعزيز نهج الرفاه
 عن متناول كثير من الناس. ا  جعلت الرفاه بعيد

 

 ،ابشري" الخاص بنلمال الا"رأس  دون تطويرمن ه لا يمكن تحقيق الرفاه على أن   ،نحن الشباب ،اتفقنا ،في أسونسيونف
 بما في ذلك من خلال:

 

و الاقتصادي التلاعب بالنم ما يتم ا  الباتخاذ إجراءات عاجلة أكبر لمعالجة عدم المساواة داخل بلداننا وفيما بينها. غ -
رصة متساوية فكل شخص   يستحق. أيضا   السعادة وإنما التي يجب توزيعها بالتساويلصالح الأغنياء. ليس فقط الثروة 

 .ليعيش حياة سعيدة ومزدهرة
نجابية. ة العقلية والإية والصحلسياسامثل العمالة والمشاركة  ،زيادة التركيز على القضايا ذات الأهمية الخاصة للشباب -

 يتمكن الشباب حتى ،يدلتعليم الجاأهمية خاصة للشباب. نحن ندعو للوصول الشامل إلى التعليم يشكل  ،ولالمقام الأوفي 
 .ثاللازمة للتفوق في العالم الحدي الشخصيةمن الحصول على وظائف المستقبل والمهارات 

 -مان لى الائتعلحصول مثل ا ،فرص عمل للشباب. هناك حاجة إلى فرص اقتصادية أخرى لتوفيرجهود جريئة بذل  -
ناس من جميع خير ال ا فيهلمللسماح لإبداع الشباب بالازدهار  ،وبرامج ريادة الأعمال -وخاصة بالنسبة للشابات 

 .الأعمار
لمقبول أن تواجه المرأة فجوة في من غير انه إ ،2019عام ال. في الرجل والمرأةمضاعفة الجهود لتحقيق المساواة بين  -

 .الجندرعلى  ا  ئمقا ا  نفاجه عأو أن تو  ،في السياسة ناقصا   أو أن تكون ممثلة تمثيلا   ،لرجل والمرأةاالأجور بين 
ية لصحية المستقبلالتكاليف  على ايوفر الكثير ،كل دولار يستثمر في الألعاب الرياضيةفلرياضة للشباب. اتمويل زيادة  -

 .ةة غير القانونيوالجريم دراتعن المخ ا  آثار غير مباشرة على إخراج الشباب من الشوارع بعيد ا  المحتملة. وله أيض
 .لكتقوية ذ كن بهايمالطرق التي  ىحدإالعمل التطوعي يعتبر رعاية العلاقات الاجتماعية والمجتمعية.  -
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كثر بناء مجتمعات أزامنا بنا التالذين يشاركون المعنييننرحب بفرصة العمل بالشراكة مع جميع  ،كل هذه الجهود  معو 
 .اصبما في ذلك منظمات المجتمع المدني والأوساط الأكاديمية والقطاع الخ ،سعادة وصحة

 

واتخاذ هذه  رفاهال ة حولنحن في مفترق طرق والوقت هو جوهر المسألة. من خلال توجيه أهداف سياستنا العامو 
 ،ننحلنا إلى هناك. زم لنقد اللاالنهج الجدي كون الرفاهيسنعمل على تحقيق أهداف التنمية المستدامة. قد  ،الخطوات

 .قادرون ولدينا الإرادة السياسية للرد على هذه الدعوة ،الشابات والشبان
 

ت التي التحديا نات. إن  البرلمادنا و ولا يمكننا القيام بذلك وحدنا. لا غنى عن التعاون بين بلا ،ما من بلد في مأمنو 
 .لذلك ا  وفق ا  عمن نعمل ب أويج ،ليس لها حدود ،من تغير المناخ إلى التكيف مع التكنولوجيات الجديدة ،نواجهها

 

قدرتنا  ا  أيض الشامل ج الرفاهنهسيعزز  ،غفال أحدإالمتمثل في عدم  أهداف التنمية المستدامةعلى شعار  التشديدومع 
 الإثنية والشعوبلغوية و ة والعلى ضمان إشراك جميع فئات الشباب في جهودنا. ويشمل ذلك الأقليات العرقية والديني

ذوي و  ،المتسائلينو  ،سي انج المتحولينو  ،الجنسي الميل ومزدوجي ،والمثليين ،المثلياتالأصلية والمجتمعات الريفية ومجتمعات 
 .الروحين

 

افية. كحدها ليست  و  لكن الأرقام اولة.نحتاج بالتأكيد إلى المزيد من أعضاء البرلمان الشباب على الط ا ،للقيام بذلك معو 
 رلمانيينبتخابنا. بصفتنا جرد انبم ا  يضفإننا نواجهها أ ،للبرلمان منتخابهلاعلى الرغم من أننا نواجه العديد من العقبات 

كذلك دة والاتصالات و  القيافياتنا عملنا على تعزيز مهار  ،ونسيوننحتاج إلى تمكيننا لقيادة هذا التغيير. في أس ،شباب
فرع جديد من  لأولى نحو إنشاءلخطوة ااذنا اتخ ،تبادل الخبرات الإرشادية. في هذا المؤتمر العالمي السادس للبرلمانيين الشباب

 أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي لتمكين الشباب على الصعيدين الوطني والعالمي.
 

الشباب على  اء البرلمانيينلية لبنالعم ندعو الاتحاد البرلماني الدولي إلى مواصلة توفير المهارات ،واصلة هذا العمللمو 
 الصعيدين الدولي والوطني.

 

ت قطعنا خطوا ،2014 عامال باب فيفي السنوات الخمس التي انقضت منذ انعقاد المؤتمر العالمي الأول للبرلمانيين الشو 
الدعوة  ناسب إجراء هذه. من الما  ة معالعمل البرلماني لتعزيز الشباب. لقد حان الوقت لنتخذ الخطوة التالي حشدهائلة في 

أو  ،إليه لبلد الذي ننتميانظر عن غض الد التالي لحركة شبابنا. بي"أم المدن". لأنه هنا نلتزم بإنجاب التجس ،في أسونسيون
ذا كنت تريد أن . إتضامنبالة . نتعهد بمواصلة هذه الحركة الشبابيا  نحن في هذا مع ،سي ننتمي إليهعن أي حزب سيا

 .ا  ذهب معلنف ا ،. إذا كنت تريد أن تذهب بعيداذهب وحيدا   ،تذهب بسرعة
 

 نحن على مستوى التحدي.
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The IPU affirmed its commitment to youth participation in politics through the adoption of the 
resolution Youth participation in the democratic process at the 122nd IPU Assembly held in Bangkok 
in 2010. The IPU subsequently established the Forum of Young Parliamentarians in 2013. The Forum 
provides a youth perspective to the IPU’s work, global policymaking and wider international debates. 
It empowers young parliamentarians across the globe by promoting youth participation in parliaments 
and the IPU, and strengthening the impact of their work in both settings. 
 
In 2014, the IPU created a programme to promote youth empowerment. The programme focuses on 
researching and monitoring youth participation in parliaments, facilitating IPU youth-led mechanisms 
to connect and empower young parliamentarians, and supporting parliaments to better integrate 
youth perspective into parliamentary work. The programme enhances the level of institutional support 
to the IPU's overall aims on youth empowerment and provides support to the Forum of Young 
Parliamentarians. 
 
Since the last report, the IPU organized the following youth-related activities: 
 

• The Forum and the Board of Young Parliamentarians meetings at the 140th Assembly in Doha, 
Qatar (7 April 2019); 

• Participation of young MPs at the 2019 ECOSOC Youth Forum in New York (8 – 9 April 2019); 

• Celebration of International Youth Day 2019 (12 August 2019); 

• The Sixth Global Conference of Young Parliamentarians in Asuncion, Paraguay (9 – 10 
September 2019); 

• World Future Council’s "2019 Future Policy Award" (16 October 2019) 

 
More information on these activities is provided below. A list of future activities is included in the 
report. 
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1. OVERVIEW OF ACTIVITIES SINCE APRIL 2019 
 
The Forum and the Board of Young Parliamentarians meetings at the 140th Assembly in Doha, 
Qatar (7 April 2019) 
 
The Forum of Young Parliamentarians met on 7 April 2019. A total of 61 young parliamentarians were 
in attendance, 35 per cent of whom were women. The young parliamentarians took stock of recent 
developments in youth participation. In several countries, legal reform was underway to support the 
election of young MPs. Lowering the age requirement to run for office and the adoption of youth 
quotas remained key strategies to enhance youth participation. The participants also monitored youth 
participation at the 140th Assembly, noting that 17.4 per cent of those registered to attend the 
Assembly were young MPs, which was below the minimum target of 25 per cent of young delegates at 
the IPU Assemblies. The members of the Forum were informed of the offer from the Parliament of 
Paraguay to host the Sixth IPU Global Conference of Young Parliamentarians in Asuncion in 2019. 
The Forum elected its new Board formed of one man and one woman under 45 years of age from 
each geopolitical group. 
 
The Board of the Forum met on 7 April, and agreed to include mentorship and political empowerment 
of young people on the agenda of the Sixth IPU Global Conference of Young Parliamentarians. On 10 
April, the new members of the Board elected Mr. M. Bouva (Suriname) as President of the Board of 
the Forum of Young Parliamentarians.  
 
 
2019 ECOSOC Youth Forum (8 – 9 April 2019) 
 
By way of contributing to international youth-related deliberations, Ms. R.S. Al Manthari (Oman), 
member of the Board of the Forum of Young Parliamentarians of the IPU, attended the United Nations 
8th Economic and Social Council Youth Forum: Empowered, included and equal. The Forum was held 
on 8 and 9 April 2019 at the UN Headquarters in New York.  
 
 
International Youth Day 2019 (12 August 2019) 
 
The IPU celebrated International Youth Day and marked the day by highlighting the importance of 
youth political participation, mobilizing parliaments to this end and raising the voices of young MPs. 
The following key activities were undertaken: 
 

• A communications toolkit was sent to all IPU Members encouraging them to mark the day.  

• An extensive social media campaign was launched with latest IPU data on youth participation in 
parliament, rankings, infographics and political messages on Facebook, Twitter and 
Instagram. 

• Interviews with seven young MPs were posted on the IPU website in a new web series called 
Voices. 

• A statement from the President of the IPU’s Forum of Young Parliamentarians was posted on 
the IPU website and on social media. 

 
 
Sixth Global Conference of Young Parliamentarians (9 – 10 September 2019) 

 
The Sixth Global Conference of Young Parliamentarians was held on 9 and 10 September in 
Asuncion, Paraguay. It brought together about 100 young MPs, 40 per cent of whom were women, 
from 40 countries. They were joined by representatives from local and international youth 
organizations, academia, and the private sector.  
 
Addressing the theme Achieving the SDGs and empowering youth through well-being was an 
exceptional opportunity for reconciling the universal objective of happiness and public policy to 
guarantee an overall well-being for societies. Thus, young parliamentarians called for prioritizing well-
being as the measurement of a country’s performance and for applying a well-being lens to the public 
policy cycle. The young parliamentarians affirmed the need for urgent efforts to achieve well-being 
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through mechanisms that reduce inequalities, to enhance employment, education, and health for 
youth, and nurture social and community relationships.  

In terms of youth empowerment, the Sixth Global Conference of Young Parliamentarians opened a 
new chapter for the IPU by setting up training hubs and focusing on professional skills development for 
young MPs. That sets the trend for future IPU activities (see the Outcome Document of the Sixth 
Global Conference of Young Parliamentarians in Annex 1). 

The following two new activities were included in this year’s conference:  

- The Mentorship Café which gave young MPs the possibility to carry out peer-to-peer mentorship and 
share experiences.  

- The training hubs offered training for young MPs in leadership and communication skills. The training 
was conducted in English, French and Spanish by experienced instructors. 

The participants highly appreciated these activities.  

 
World Future Council’s "2019 Future Policy Award" (16 October 2019) 
 
In partnership with the World Future Council and the United Nations Development Programme 
(UNDP), and with the support of the Office of the UN Secretary-General’s Envoy on Youth, the 
International Labour Organization, the Michael Otto Foundation, the Jua Foundation and the Youth 
Policy Labs, the IPU co-organized the 2019 Future Policy Award, which this year focused on youth 
empowerment.  
 
Through this partnership, the IPU reinforced its research and collection of good practices on youth 
policies. The IPU contributed to the research and assessment process of good policies for youth 
political participation and civic engagement.  
 
A high-level jury, including the IPU President and the President of the IPU Board of the Forum of 
Young Parliamentarians, sat in August 2019 to discuss and evaluate the nominations. The winners of 
the 2019 Future Policy Award will be announced on 16 October in a special segment during the IPU 
141st Assembly in Belgrade. A report presenting and analyzing good policies will be launched on that 
occasion as well to spread knowledge and inspire policy-making in the area of youth empowerment. 
 
 
2. UPCOMING YOUTH-RELATED ACTIVITIES  
 

• Session of the Forum of Young Parliamentarians (April 2020, Geneva, Switzerland); 
 

• Preparation of the 4th edition of the IPU report Youth participation in national parliaments 
to be launched in 2020; 

 

• Seventh Global Conference of Young Parliamentarians (2020,Tbilisi, Georgia); 
 

• Celebration of International Youth Day 2020 (12 August 2020) 
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Conference at a Glance 

38 
Average age of MPs 

 

If you had to pick one objective in life, would it be wealth? Power? Or happiness? The answer is 

clearly the latter. If happiness is our priority in our personal lives, it should also be our priority in 

public policy.  

 
 

Outcome Document 
 

Co-Rapporteurs: Mr. Carlos Enrique Silva Rivas, Member of Parliament, Paraguay, and Ms. 
Cynthia Iliana López Castro, MP, Mexico, member of the Board of the IPU Forum of Young 
Parliamentarians 

 

We, approximately 100 young parliamentarians from 41 

countries, attended the Sixth IPU Global Conference of 

Young Parliamentarians in Asunción, Paraguay. Our average 

age was 38 years and 40% of us were women MPs. We were 

joined by representatives from international organizations, 

youth organizations and parliaments, academia and the 

private sector. 

We acknowledged that the pursuit of happiness and well-

being is a universal objective that should be explicitly stated 

as our ultimate goal in public policies. We called for a change: 

it is time to stop aiming only for rapid economic growth without 

adequately considering well-being, equality and happiness. 

Otherwise, we threaten not only the well-being of future 

generations, but the very planet we live on. With only 10 years 

left to achieve the Sustainable Development Goals (SDGs), 

we are way off the mark in meeting our targets. We don’t have 

another planet if we get it wrong.  

What we measure to gauge success matters. Gross domestic product (GDP) measures the economic 

value of what a country produces, but it does not measure this production’s impact on well-being, 

whether it creates or diminishes inequality, and whether it is sustainable in the long term. As Robert 

Kennedy stated, GDP measures everything except that which makes life worthwhile. If well-being is 

multi-dimensional, so must be our tools to measure it. Well-being is not produced through unrestrained 
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material production and consumption. Education, health, culture, leisure time, the enjoyment of all 

human rights, emotional fulfilment, as well as a sense of belonging to a community, are all valuable 

pieces of the well-being puzzle. GDP still has a place, as does economic growth. But it should not hold 

a monopoly on how we measure the health of a country. It is time we move beyond GDP to more 

holistic and forward-thinking methods of measurement that account for all demographic groups, 

especially youth.  

In Asunción, we shared practices and experiences of how countries, organizations and the private 

sector are defining and measuring well-being and happiness. Although many factors feed into a 

person’s well-being – such as health, education, work/life balance, and fulfillment of human rights, to 

name a few – much can be learned just from asking the simple question of how happy one feels. 

Applying a well-being lens in our countries also help us identify demographic or geographic 

inequalities. This is especially important for young people, who are at risk of being left behind in public 

policy. Doing so also helps our countries set priorities to address the areas of greatest need.  

Given the subjectivity of well-being, we acknowledge the importance of citizen engagement in each of 

our countries to ensure the adoption of methodologies that are adapted to national and local needs. 

As young MPs, we encourage the inclusion of the public, civil society, academia, youth groups and 

other stakeholders in the process of establishing well-being definitions and indicators. Subjective 

measures of well-being – such as surveys of people’s life satisfaction – should be coupled with 

objective ones, such as life expectancy and levels of education and economic inequality. Given the 

importance of securing the sustainability of our planet for future generations, we also call for well-being 

policies that consider future resources.  

Measurement matters, but it alone does not guarantee concrete results. As parliamentarians, we have 

a duty to not only support the adoption of well-being measures in our countries, but also ensure that 

they are effectively applied to the policy cycle to deliver the results we want. Laying the foundations of 

a well-being approach in our countries is one step, but young parliamentarians have a role to play at 

several other points in the policy cycle, from inception and implementation, to monitoring, evaluation 

and adaptation. As young MPs, closest to our country’s young people, we commit to involving youth 

throughout this process. We can advance this effort by: 

- Adopting a well-being approach when contributing to the budget process, including through 

well-being checks in budget allocation as well as well-being, youth, and gender impact 

assessments. Funding for research and tools to help MPs better assess well-being is also key.  

- Establishing or strengthening institutional structures to assess and promote well-being in a 

cross-cutting manner across State institutions. This includes parliamentary committees on 

well-being, commissioners and ministries.  

- Enhancing our parliamentary oversight functions to better assess and monitor government 

performance in delivering well-being to the people. Strengthening accountability for 

government performance is one way we can contribute to stronger outcomes for the people.  

To contribute to all stages of the policy cycle, we demand transparency, open parliament and access 

to public information. This would not only ensure that information is available for evidence-based 

decisions, but would also serve as an antidote to the poison of corruption.   

In addition to discussing parliamentary tools to promote a well-being approach, we also took a sober 

look at the many urgent issues that put well-being far out of reach of many people.  

In Asunción, we, young MPs, agreed that well-being cannot be achieved without developing our 

"human capital", including through: 

- Greater urgent action to address inequality within and between our countries. Economic growth 

is too often rigged in favour of the rich. It is not just wealth which should be distributed equally, 
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but also happiness. Everyone deserves an equal opportunity to lead a happy and prosperous 

life.  

- Greater focus on issues of particular importance to youth, such as employment, political 

participation, and mental and reproductive health. Above all, education is of particular 

importance for youth. We call for universal access to quality education, so that young people 

can attain the jobs of the future and the soft skills needed to excel in the modern world.  

- Bold efforts to create jobs for youth. Other economic opportunities, such as access to credit – 

especially for young women – and entrepreneurship programmes, are needed to allow youth 

creativity to flourish for the good of people of all ages.  

- Redoubled efforts for gender equality. In 2019, it is unacceptable for women to face a gender 

pay gap, to be underrepresented in politics, or to face gender-based violence.  

- Increased funding for sports for youth. Each dollar invested in sports saves many more on 

possible future health costs. It also has knock-on effects on getting young people off the street 

and away from illegal drugs and crime.  

- Nurturing of social and community relationships. Volunteerism is one way that this can be 

strengthened. 

In all these efforts, we welcome the opportunity to work in partnership with all stakeholders that share 

our commitment to building happier and healthier communities, including civil society organizations, 

academia and the private sector. 

We are at a crossroads and time is of the essence. By orienting our public policy objectives around 

well-being and taking these steps, we will by extension be working to achieve the SDGs. Well-being 

may very well be the fresh approach needed to take us there. We, young women and men, are able 

and have the political will to answer this call.  

But no country is an island, and we cannot do this alone. Cooperation between our countries and 

parliaments is indispensable. The challenges we face, from climate change to adapting to new 

technologies, have no borders, and we must act together accordingly. 

Reiterating the SDG motto of leaving no one behind, an inclusive well-being approach will also 

strengthen our capacity to ensure that all cohorts of young people are included in our efforts. This 

includes racial, religious, linguistic and ethnic minorities, indigenous peoples, and rural and LGBTQ2 

communities.  

To do this together, we certainly need more of us young MPs at the table. But numbers alone are not 

enough. Although we face many obstacles to be elected to parliament, we also face them once we are 

elected. As young MPs, we need to be empowered to lead this change. In Asunción, we worked on 

enhancing our leadership and communications skills as well as sharing mentorship experiences. At 

this Sixth Global Conference of Young Parliamentarians, we took the first step towards a new branch 

of IPU activities for national and global youth empowerment.  

To continue this work, we call on the IPU to continue to provide practical skills-building for young 

parliamentarians at the international and national levels.  

In the five years since the First Global Conference of Young Parliamentarians in 2014, we have made 

tremendous strides in mobilizing parliamentary action to promote youth. It is time we take the next step 

together. It is fitting to make this call in Asunción, "the mother of cities". For it is here that we commit to 

giving birth to the next incarnation of our youth movement. No matter which country we are from, or 

what political party we belong to, we are in this together. We pledge to continue this youth movement 

in solidarity. If you want to go fast, go alone. If you want to go far, go together.  

We are up to the challenge.  

 


